
Chapter 6

CONCLUSIONS AND FUTURE WORK

6.1 Conclusions
This thesis describes the operations, benefits, and limitations of a number of queue

scheduling disciplines as First-in first-out (FIFO), Priority queuing (PO), Fair queuing
(FO),Weighted fair queuing (WFO), andCustom queuing (CO).

On the other hand, this thesis evaluated the OoS that can be obtained by end
applications when lntegrated Services (IntServ) sub networks are connected together using
Differentiated Services (DiffServ) network. The comparative network performance Was
analyzed for FIFO, CO, P, and WFO with different type of service (ToS) using OPNET
simulation tools to measure the OoS. The thesis studied various parameters to improve
queuing techniques in more acceptable and optimized networks. Simulations results show that
RED algorithm can improve the packet loss perfommance for FIFO, PO, and WFO queuing
techniques while it cannot improve the packet loss performance for CO technique.

This thesis examines the effects of RED on dropping probabilities for multi-class
traffic. The flexibility of the RED parameters will be illustrated with respect to performance
parameters and traffic characteristics. Recent advances in analytic RED modeling will be
described and extended to WRED and analytic results compared to those found using the
simulation model developed for this project. Guidelines for setting WRED parameters will
also be examined for various traffic scenarios.

The use of RED in managing UDP traffic means that delay and packets loss can be
controlled, thus providing a good solution to quality degradation of real-time traffic under
congested network conditions.

Thisthesis regards with the effects of different queuing disciplines on the performance
of video streaming using 'OPNET IT Guru Academic Edition 9.1. Simulations results allow
us to conclude that; RED algorithm improves the delay in FIFO profile for all clients and
packet loss is equal for all clients. And also it improves packet loss in PO profile without any
effect delay. RED algorithm does not affect CO, but it affects obviously the delay and packet
received on WFO profile.

6.2 Future Work
Based on the research carried out in this thesis, a number ofpossible extensions and

Suggestions for future work are as follow:

• Create algorithm to set optimum RED parameters for various traffic scenarios.
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• Consider other quality of service requirements in the proposed model such as
maintaining throughput and jitter at specified values.

• Implement other types of traffic.

• Investigate the applications of end-to-end delay constraints to the active research areas
such as wireless networking and more specifically for Ad hoc networks and wireless
SenSor networkS.

• Investigate multiple hops.

• Comparison with other feedback control mechanisms.

• Create traffic with a mix ofUDP and TCP sources.
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 الملخص

 أكثر الخدمةهي جودة القادم. الجيل لشبكات هام موضوع متسع بشكل هو الانترنت شبكات خدمة جودة تحسين ان
 المبكر الكشف خوارزمية تأثير دراسة هو الرسالة هذه من الهدف الأخرى. العوامل الحزمةمن وفقدان لتأخير حساسية

 و"9.1 الأكاديمي الطبعة جورو المعلومات تكنولوجيا "أوبت هى المحاكاة أداة المختلفة. الطابور آليات على العشوائي
 لتدفق الخدمة جودة على تؤثر التي الرئيسية العوامل قياس خلال من الخدمة جودة تحل الرسالة هذه الشبكة. لتنفيذ تستخدم
 ذات مناطق فى الانترت شبكة عمل الى يودى الازدحام تجنب نظام ان للاتصالات. الدولي الاتحاد لمعايير وفقا الفيديو
 هو العشوائى المبكر الكشف تزاحم. حالة فى الدخول من الشبكة تمنع الانظمة وهذه للحزمة مرتفع واخراج منخفض تاخر
 التزاحم. ذلك مثل على للسيطرة تستخدم التى الاليات تلك احد

 حجم البوابة تتوقع الانترت. شبكات فى الازدحام لتجنب العشوائى المبكر الكشف برنامج تقدم الرسالة هذه
 سواء الازدحام حجم معرفة للبوابة ويمكن التطبيقات. طابور حجم متوسط حساب طريق عن الشبكة فى الموجود الازدحام

 تصل حزمة كل تحذف البوابة ان كما الحزمة. فى وحدة قيمة تغير طريق عن او لبوابة تصل التى الحزم اسقاط طريق عن
 محددة. احتمالات بنسبة تحددها او

 صادر اولا الوارد مثل المختلفة الطابور طرق على العشوائي المبكر خوارزميةالكشف تأثير تناقش الرسالة هذه
 العادل. الوزن طابور و مخصص، انتظار قائمة في الأولوية، طابور الطابور, من اولا

 الاول: الفصل
 وخوارزميات الخدمة وجودة الطابور اليات لوضع مختلفة طرق عن المعلومات وبعض مقدمة يناقش الفصل هذا

 الرسالة. لهذه الرئيسية الاهداف يوضح كما العشوائى المبكر الكشف

 الثانى: الفصل
 الأولوية وطابور الطابور من اولا صادر اولا الوارد طابورمثل جدولة من عدد عن عامة لمحة يوفر الفصل هذا

 العادل. للوزن المعدل والطابور النمطى والطابور العادل الوزن وطابور العادل والطابور

: الثالث الفصل

 لحساسية الحزمة وفقدان تاخير لتجنب النكية الادارة تقنيات تقدم التى الخمة جودة أساسيات الفصل هذا يعرض
 الازدحام تجنب فى تستخدم التى الخدمة جودة وأدوات مكونات مناقشة يتم, ذلك بعد الشبكة. ازدحام حالة فى المرور

 الرابع: الفصل
 و العشوائى الوقوع و موخزا الوقوع مثل الازدحام لتجنب تستخدم تقنيات عن مختصرة مقدمة الفصل هذا يعطى

 الكشف خوارزميات مناقشة يتم ذلك بعد بالوزن. العشوائى المبكر والوقوع العشوائى المبكر الوقوع و المبكر العشوائى الوقوع
 بالتفصيل. العشوائى المبكر

 الخامس: الفصل

 سيتم كما المختلفة. الصفوف أداء على العشوائى المبكر الكشف خوارزميات تاشير عرض يتم سوف الفصل هذا فى
 الصفوف. تقنية لكل الحزمة فقدان او تاخير طريق عن الاداء قياس



 السادس: الفصل
 المستقبلى. للبث التوجيهات يحدد انه كما الحالى العمل حدود الى ويثير النتائج ويناقش الرسالة يلخص الفصل هذا

 ما البث لهذا اضافات هناك مازال هذا ومع حده. على طابور كل على العشوائى المبكر الكشف اهمية تناقش الرسالة هذه
 الاعتبار. من المزيد يستحق
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